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Tillykke til årets Nav 2024:   

Malte Hoppen, 

Århus 
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Fødselsdage: 

06,07,2024 Leif Birch (Los Angewles) 

75 år 301 E Winnie Way, Arcadia 

NV CA 91006, USA 

09,07,2024 Edwin C. Belknap (Los Angeles) 

80 år 616 Norumbega Drive, Monrovia 

 CA 91016, USA 

11,07,2024 Lis Willemoes Hansen (Holbæk) 

65 år Skolebakken 23 

NV 2640 Hedehusene 

13,07,2024 Andre Wetli (Zürich) 

70 år Zürcherstrasse 2 

 CH-5330 Zezikon, Schweiz 

14,07,2024 Knud Thisted (Calgary) 

80 år 68 Maranda Close NE, Calgary 

 AB, T2A 3E8, Canada 

20,07,2024 Børge Dantoft (Sønderborg) 

80 år Kongevej 15 

 6400 Sønderborg 

25,07,2024 Jens Laursen (Calgary) 

65 år 1919-49th Avenue SW, Calgary 

 AB, T2T 2V3, Canada 

26,07,2024 Peter `Pete` Hanson (Los Angeles) 

55 år 6500 W. Oceanfront,  

NV Unit B Newport Beach  

 CA 92663, USA 

Jubilæer: 

01,07,2024 Erik Jørgensen (Calgary) 

35 år #206,1509-9th Street SW, Calgary 

                      AB, T2R 1H8, Canada 

15,07,2024 Naverne Vejle (Vejle) 

105 år Navervej 3 

 7100 Vejle 

  

 

Det er med stor sorg vi må meddele 

at vor gode naverven Jens Kaack er 

taget på sin sidste rejse den 16. maj 

2024. Jens var formand for Calgary 

naverne 1994-1998.  

Æret være hans minde. 

Naverne i Calgary. 

 

Den sidste rejse. 

Den 31-05-2024 modtog vi en sørgelig besked. 

At vor kære Sanne Ritter var taget på den sidste 

rejse efter kort tids sygdom. Sanne kom ind i 

Naverne i 2016 og var flittig gæst, men efter en tur 

til Thailand hvor hun brækkede et ben, blev der 

ikke til så meget besøg, der jo var også haven der 

skulle passes og hendes elskede katte. 

Ære være hendes minde. 

Kno Christian. 

 

 
TAK – TAK: 

Tak for al opmærksomhed på min 90-års fødsels-

dag den 15 april. 

Med kno 

Harald Jensen, Herning 

 
 

 

Formandens spalte: 
Efter en bragende Maj, har sommeren ladet vente 

på sig. Grill og parasol er ikke de bedste venner. 

Pinsestævne og dermed delegeretmøde har en del 

fylde i dette nummer. 

Derfor vil mine kommentarer på HB s vegne være 

sat til side. Dog skal oplyses, at 2 af de 3 ar-

bejdsgrupper, der blev vedtaget på delegeret mødet, 

meldte sig aktive, inden referenten havde ren-

skrevet og færdiggjort sin opgave. 

Redigering af vedtægter og 125 års  jubilæums 

grupperne  har begge fået tilkendegivelser om 

deltagelse. Og der er plads til mange flere i begge 

grupper. Sponsor /økonomi gruppe er ledig for alle. 

På HB s vegne vil jeg ønske alle en god sommer 

med mange sammenkomster. 

Kno 

Per 

 

CUK året 2024-2025 er startet. 

Refleksioner efter Delegeretmøde: 

På mange måder en farverig fest med mange 

elementer. Direkte fra delegeretmødet: 

Egne refleksioner angående indlæg på delegeret 

mødet : Beretning, sprogbrug på skrift, suppleanter 

samt referat. 
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Formandsberetning:  
Det er så 3. gang  jeg aflægger beretning på HB s 

vegne. 

Ingen har i min tid som HB formand ytret et ønske 

om pre udsendt beretning. Formandsberetning er jo 

hverken hemmelig eller ment som en overraskelse. 

Ydermere er de delegerede ankommet med et 

bundet mandat lokalt. Ergo bør beretning frem-

sendes. Dette er taget til efterretning. 

I forbindelse med indsendte forslag kom der en 

kommentar angående sprogbrug. Min holdning er, 

at alle forslag kan formuleres på et eller flere af de 

i CUK anerkendte 3 Skandinaviske hovedsprog, 

som gengives i CUK logo i form af flag. Mit 

argument herfor er, at i selve optagelseskriterierne 

til CUK skal den enkelte kunne kommunikere på et 

af de i CUK anerkendte Skandinaviske sprog. 

Heraf tolker jeg, at disse derfor er acceptable i skrift 

og i forslag. Ved sproglig usikkerhed, må det være 

den pågældende modtager at opsøge forslagsstiller 

og få opklaret tvivl. 

Angående suppleanter s deltagelse i HB-møder. 

Der synes at være en misforståelse. Alle møder, på 

nær det sidste som falder kort før delegeret mødet, 

er åbne for suppleanter. Det sidste er IKKE et 

beslutningsmøde. Det er afklaring af diverse 

organisatoriske og praktiske detaljer i forbindelse 

med delegeret mødets afvikling. Derfor har sup-

pleanter ikke været inviteret. Og som jeg er blevet 

underrettet, har det ikke været hverken kutyme 

eller udfordret angående suppleanter til netop dette 

møde. Begrundelse: alt er “klappet af “og længe 

udsendt til delegerede. Indsigelse desangående er 

noteret og praksis ændret fremover. 

Referat til godkendelse: I mange sammenhænge 

skal sidst afholdte generalforsamlings referat god-

kendes. 

Der var ikke et 2023 referat til afstemning. I et 

sådant referat ligger bl.a. grundlaget for en 

bestyrelses arbejdsfelt mellem generalforsamlin-

ger. Altså står Formandsberetning på organisation 

og bestyrelses vegne på mål i forhold til vedtagne 

på forrige general samling. I CUK-sammenhæng: 

General forsamling = delegeret møde. Afventer 

referatet fra delegeretmøde. 

Allerede nu, inden referatet er renskrevet, kom de 

første reaktioner angående vedtagelser ved dele-

geret mødet. 

Første respons: 125 års jubilæum. Der synes at 

være en gruppe på vej. Afventer referatet. Så 

offentliggøres mulig/evt tovholder /kontaktperson 

desangående. 

Anden respons: Vedtægts revisions gruppe. En 

mulig gruppe synes at være på vej. Også her 

afventes referatet angående. 

Med kno 

Per 

 

 

Foreningsmeddelelser: 

 
Calgary: 

Den 25. juli 2024 kan 

Jens Laursen, Calgary 

fejre sin 65-års 

fødselsdag. 

Tillykke fra naverne i 

Calgary. 

 

Den 14. juli 2024 kan 

Knud Thisted, Calgary 

fejre sin 80-års 

fødselsdag. 

Tillykke fra naverne i 

Calgary. 

 

 

 

 

Frederikssund:  
Fredag den 7. juni holdt vi vores sidste møde før 

sommerferien. Syv friske navere og navervenner 

var mødt frem til Hulen, i en blanding af regn og 

solskin. Humøret steg en del grader, da Kim 

serverede en lækker sammenkogt ret med ris. Og 

som mange gange tidligere fik vi Bentes bag at 

smage, altså Bentes bagværk. Bente serverede en 

dejlig rabarberkage, rabarber af egen avl fra 

nyttehaven. Vi siger tak til Kim og Bente for 

fuldendt forplejning. Den gode mad udløste en god 

stemning, så formanden fik lyst at ringe med 

klokken for at give en omgang. Og som vanen tro 

udløser det en sang efter klokkeringerens valg. 

Husk første møde efter sommerferien er den 2. 

august. Tilmelding senest den 31-7-2024 til kas-

sereren på 20 34 45 76. 

Med kno og god sommer til alle. 

Svend 
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Hillerød: 
Ja nu er vi lige her et sted mellem forår og 2024 

sommer, livet er jo smukt og dejligt, og damerne 

har fået det korte og lette tøj på og der er kommet 

nye danske kartofler i supermarkedet, så livet er jo 

ganske positivt. Her i Hillerød skulle vi egentlig 

have vores huleaften fredag den 10. maj, vi blev 

modarbejdet af voldsomt regnvejr og mangel på 

tilmelding så vi valgte at aflyse. Vi havde vores 

lørdagsmesse lørdag den 25. maj. Den blev afholdt 

hos hulefar i privaten i Blovstrød, der var syv 

fremmødte, en hyggelig naveraften, formanden var 

fraværende han havde valgt at gå på udflugt i det 

svenske. Torsdag den 16. maj afholdte vi et 

foredrag om naverne for Hemmingway klubben i 

Allerød, det blev foredraget forsamlingen af Per 

Gjerløv og Arne Esbensen, Peder Hellerup var med 

som bisidder, det gik godt der var en god stemning 

og nogle gode spørgsmål. 

Med Kno 

Arne/ Hillerød 

 

Tillykke: 

Her i Hillerød har vi lidt af en sensation i for-

eningen her i sommer, to af vores navere Margit og 

Mogens Norlin har fødselsdag. Margit fylder 85 år 

12. juli og Mogens fylder 90 år den 21. juni. De bor 

i Gilleleje hvor de sammen har drevet en el-

installationsforretning, den er nu afhændet og de 

nyder deres otium i byen og de møder ofte op til 

vores samlinger i Hillerød. Mogens er elektriker og 

Margit håndskommager, Mogens kom så langt væk 

som Teheran inden han vendte hjem igen og Margit 

syede sko et sted i Schweiz på et eller andet 

tidspunkt. På et eller andet tidspunkt mødtes de, 

detaljerne kender jeg ikke, det vil jeg overlade til 

dem selv at fortælle, men vi ved jo alle hvad der 

kan ske når en høj flot ung håndværkssvend møder 

en smuk ung nordisk kvinde.                                                                                                                                    

Margit og Mogens i ønskes begge rigtig hjertelig 

tillykke med jeres fødselsdage. 

Med kno 

Arne/Hillerød 

 

 

Holbæk: 
Maj måned 2024 har været en travl måned for 

foreningen. 

Vi lage ud med huleaften den 17.maj hvor vi var 

samlet 10 personer i hulen til en hyggelig aften. Vi 

fik også fejret Ellen Nielsens 75års fødselsdag den 

19.marts 2024 og NV. Vibeke Christensens 30års 

jubilæum i CUK-Naverne den 6.maj 2024. De 

kvitterede begge med en omgang på klokken – Vi 

takker mange gange for skænken. 

Da der var nogle stykker som skulle tidligt op næste 

morgen for at tage til Pinsestævnet i Århus brød vi 

tidligt op. 

Pinsestævnet 2024 

Til Pinsestævnet i Århus var vores forening igen i 

år repræsenteret med et flot fremmøde på 7 

personer. Vi siger tak til Søren for at sørge for 

hotellet til os.  

Lørdag var der indskrivning i hulen og derefter var 

der en rundvisning på Århus Rådhus som var en 

flot oplevelse og derefter Fælles foto uden for 

hovedindgangen til Rådhuset. 

Lørdag aften var der huleaften. 

Søndag var der udflugt for dem som ikke skulle til 

delegeretmødet. 

Delegeretmødet startede kl.10:00 i hulen hvor Ole 

Puggaard som sædvanlig blev valgt som ordstyrer 

og dette klarede han med en hård men retfærdig 

hånd. 

Søndag var der festaften på Fikumdik som var en 

gammel Falck station. Årets Nav blev Malte 

Hoppen fra CUK-Århus. Et stort tillykke til ham. 

Ø-turen 2024 til Langeland. 

Dette års ø-tur til 

Langeland blev desværre 

ramt af et par afbud på 

grund af sygdom. 

Men vi blev alligevel 9 

personer på ø-turen. Og 

vores gæst som var Lille 

Karl, Maler som kom for 

at være sammen med os. 

Det var dejligt at se ham 

frisk igen. Der var en god 

stemning og godt humør 

samt et godt vejr.  

  

  

  

 

Holbæk Naverforening ønsker tillykke med 

fødselsdagen til: 

Ole Puggaard med de 83 år  den 8.juli 2024 

Torben Lundegaard med de 64 år den 11. juli 2024 

NV. Lis Willemoes Hansen med de 65 år den 11. 

juli 2024 
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NV Annalise Balle Kristensen med de 73 år den 16. 

juli 2024 

NV Vibeke Christensen med de 72 år den 25.juli 

2024 

Husk at vi holder sommerferie juli måned, så vi ses 

næste gang til grillaften den 16.august kl.19:30 

*** Husk tilmelding til Ole Puggaard senest den 

11.august 2024*** 

 Tlf. 23 10 88 42 Mail: o.puggaard@hotmail.com 

Med kno Sekretæren. 

 

København: 
Fra Københavns Naverforening. Vores general-

forsamling, ultimo april, forløb uden de store 

ændringer. Regnskabet blev godkendt, så alt var i 

orden. Torsdag den 18. april var jeg sammen med 

Jan Erik fra Holbæk, til Skills i Roskilde. Der var 

ikke megen interesse fra de unge, vedrørende 

naverbevægelsen. Videre gik det til pinsestævne i 

Aarhus. Naverne der havde lavet et godt arran-

gement, med både en aften i Hulen, med lækker 

aftensmad og om dagen besøge på Aarhus Rådhus. 

Det glæder en gammel håndværker at se det flotte 

Rådhus. Her i juni er vi lige kommet hjem fra 

Naversommerturen. Vi besøgte Naverhulen i 

Sønderborg, og havde en meget hyggelig aften med 

god mad og flere sange. Det var rigtig godt at være 

sammen, også med de unge navere denne aften. 

Lørdag aften så vi Sønderborg Revyen, som var 

meget morsom. Om dagen var vi rundt at se Dybbøl 

Mølle og Støvlen i Kær, med Sven Aage som 

vejviser, da han kommer fra Als. Vi var også på 

Sønderborg Slot. Vi havde virkelig en fin tur. De 

næste par måneder holder vi sommerferie.  

Med kno Lasse 

 

Næstved: 
Inden vores hulemøde d. 07.06 havde vi besty-

relsesmøde. Der var mange emner på programmet, 

så det varede en lille times tid.  

Kl. 19 bød Finn velkommen til de 11, der var mødt.  

Der er Næstveds Søjler – Middelalderfest d. 14.15. 

og 15. juni rundt i hele byen. Vi vil have åbent i 

Hulen fra 15-19 fredag og lørdag, hvis nogen har 

lyst til at komme ind og hilse på os. Det plejer at 

være hyggeligt, især hvis vejret er godt, og der 

kommer mange mennesker. 

Ove informerede om delegeretmødet til pinse-

stævnet i Århus. Han fortalte, hvad der var vedtaget 

af forslag og hvilke forslag, der var blevet trukket 

igen. 

Husk at Hulen er lukket i juli måned grundet ferie, 

men vi satser på som sædvanligt at holde åbent om 

torsdagen fra 15-18. Hvis der sker ændringer, 

sendes der mail ud til medlemmerne. 

Med ønsket om en god sommer til alle. 

Hilsen Marianne   

 

Randers: 
Stor tak til Århus Naverforening for et virkelig 

vellykket pinsestævne. Ikke mindst tak til Otto for 

en dejlig, oplevelsesrig udflugt. 

Vi siger også tak til Zürich for bøger og hilsen til 

Freddy. De blev modtaget med taknemlighed. 

Fredag den 7/6 var vi 13 til hulemøde. Peter og 

Jytte havde lavet dejlig millionbøf og ris – I 

beholder pladsen. 

Undertegnede kom for tæt på klokken og siger tak 

for sangen og telegrammet       

Peter fik officielt overdraget en hulenøgle, så han 

kan passe sin nye tjans i baren. 

Freddy gav den korte version af Kristi 

Himmelfartsturen: Nogen var på travetur, og nogen 

lavede pølser… Vi siger tak for god frokost på 

halvvejen       

Den 5/7 holder vi hulemøde og grillaften hos Bitten 

og Freddy i kolonihaven på Sellerivej 31, 8920 

Randers. Pris: 75 kr. Tilmelding til Freddy på tlf. 

40135105. 

Allerede den 13/7 kl. 12 åbner de rare mennesker 

haven igen, så de kan fejre fødselsdage og 

havejubilæum med en helstegt pattegris. Vi glæder 

os til begge dele.  

Der er stadig tilmelding til Freddy. 

Hulen er lukket i juli og august. 

Lørdag den 10/8 går vores udflugt til Harboøre og 

Thyborøn. Vi kører fra Føtex på Mariagervej kl. 9 i 

private biler og spiser frokost hos Hans og Bente i 

Harboøre.  

Derefter går turen til Sea War Museum i Thyborøn, 

hvor Hans har bestilt en rundvisning. Vi får også 

noget tid på egen hånd.  

Der er mulighed for overnatning hos Hans og 

Bente, og hvis vi bliver mange til overnatning, lejer 

vi også hotelværelser.  

Turen og overnatningen er gratis for medlemmer.  

Tilmelding til Hans snarest muligt. 

mailto:o.puggaard@hotmail.com
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På hulemødet det 5/7 finder vi ud af, hvem der 

kører, og hvor mange der overnatter. 

Vi sluttede aftenen med lagkage og hyggesnak. 

Med kno, Helle 

 

 

 

Silkeborg: 
Nyheder Silkeborg. 

Der ikke så meget at berette, da der ikke er sket det 

helt store i Naverne.  

Vi har 2 naverbrødre som har 25 års jubii og den 

blev afholdt i hulen D.08-06-24 kl. 12.00 

Rigtig hyggelig dag, godt humør og gode snakke. 

Vi har desværre måtte sige farvel til 1 NV som ikke 

ønskede at være med mere, kom der også sjældent. 

Men vil gerne kigge forbi og give en omgang. 

Vi har også med sorg sendt Søde Sanne Ritter på 

hendes Sidste rejse. Ære være hendes minde. 

Ved sidste mdr. møde var der mødt 6 deltagere og 

det var en hyggelig dag. 

Vindere af øl kort blev Mads, Christian, og Kim. 

Stort tillykke. 

Det var hvad der kunne blive til i denne omgang. 

Rigtig god sommer til alle i CUK. 

Kno Christian. 

 

 

Vejle:  

Ordinært Maj Hulemøde . 14 deltagere. 

Dagens velkomst sang: Naver ind i hulen træder. 

Formand Hans refererer fra Pinsestævne. Agiterer 

derudover for de arbejdsgrupper der blev vedtaget 

på delegeret møde. 

Den 30.Maj fik vi besøg af “Trykkerne”. Tidligere 

hed de Typografer. Medbragte en fin ramme med et 

dokument ang. Christian Høyer der her beviseligt 

havde ernæret sig bogtrykker og var medlem af det 

gamle Naver laug. 

Grill dag d. 22. juni. Tilmelding hos Inger på tlf.: 

24444001 og Hans på tlf.: 27849009 

Kostforvalter d. 28. juni er Dorthe B. 

13. juni kl. 13 indkaldes der til rengørings dag. Alle 

er velkomne til at komme andre dage også. 

Klokken bimlede lystigt mange gange, med mange 

forskellige afsendere. Der var mange i omgangshu-

mør. Også mange sange. Det var en klangfuld aften. 

Dagens kok var Dorthe B som havde tryllet en 

dejlig gryderet med ris. 

Grundet div indlæg til Den Farende Svend i anled-

ning af det overståede delegeretmøde og Pinse-

stævne, er dagens referat skåret en del ned. 

Med Kno 

Sekretær Vikar Per 

 

 

Thorshavn: 
Tak for et godt pinsestævne Aarhus.  

Jeg nævnte til stævnet at Thorshavn naverne har 

50-års jubilæum til efteråret.  

Dette jubilæum vil blive afholdt lørdag 28 sep-

tember 2024 med 3-retters menu klokken 18.00 

pris 300 kr. drikke varer kan købes til hule priser, 

samme pris som sidst.  

Hulen vil være åben efter behov. 

Der kan lejes værelser i Rababerhuset. Enkeltvæ-

relse 200 kr. per overnatning og dobbelt værelse for 

300 kr. per overnatning med morgenmad.  

Vi har også en lejlighed 1 km. Fra Rababerhuset 

med 2 dobbelt værelse og med 2 opredte senge i 

stuen pris 600 kr. per overnatning, for hele 

lejligheden. Reservering og tilmelding til blink-

hus@blink-hus eller sms. Til 00298 221384 inden 

1. september 2024 

Med kno i bordet  

Jørgen Christiansen 

 

 

Zürich: 
I Zürich er ”Oprydningskomiteen” bestående af 

Hanne ,Frank, Claes og Geert, nu startet med 

oprydning og sortering af lager og arkiv, hvad 

SKAL opbevares, hvad måske, og hvad skal væk. 

Efter 1/2dags støvet arbejde (og uden at kigge for 

mange billeder) havde vi fået det sådan nogenlunde 

opdelt. Annelise bød os derefter på Kaffe og kage, 

tak Annelise. Frank fik en del T`shirts, og 

Sangbøger med til Pinsestævnet i Aarhus, (håber 

ikke han har noget med tilbage) 

P.S vores Udflugt til Quinten ved Walensee blev 

desværre aflyst på grund af for få tilmeldinger 

Med kno i bordet  

Geert Stage. 

 

Moselkomiteen. 
I Mesenich var der Oversvømmelse, Byen stod 

under vand. Hos Margit Servazi var kælderen fyldt 

til randen, vandet stod 3 trin oppe på trappen. 
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Kun 1 uge efter havde Margit 50 års Jubilæum i 

Mesenich, og der var intet mere at se fra 

oversvømmelsen, et kæmpe oprydnings arbejde var 

gjort. Men her et par billeder fra kælder, par-

keringsplads og trappe, så ”Mosel Naverne kan se 

hvordan her så ud dagen efter. 

(Moseltræf) sidste weekend i August 23.-25.08 24 

Vi er jo stadig et par stykker der ikke kan lade være. 

Med kno   

Geert Stage. 

 

 

 

Aalborg: 
Hej Svende 

Vores hulemøde d. 5/6 var en hyggelig aften, med 

12 svende. Det blev en rigtig hyggelig aften, men 

for lidt sang…☺  Men klokken lød rigtigt mange 

gange, og det gav da hat og sang hver gang ☺ Så 

noget fik vi da sunget. 

Irene har haft 35 års jubilæum i CUK., og så er 85 

år rundet ☺. Andre havde mere tvivlsomme grunde 

til at give:  ”for mange ølkort indkøbt” og flere 

lignende begrundelser. Mange tak alle sammen. 

Vi talte en del om vores sommerudflugt, og det 

ligger bag os når dette læses. 

Vi talte også om menu til vores hulemøde i 

september. Det er bestyrelsen der bestemmer 

menuen, og køber ind. Ikke en afstemning på 

hulemødet !! 

Vedr. 2025 pinsestævne har vi reserveret lokaler og 

planlægger opgaver. 

Men først har vi vores julemarked at tænke på. Det 

bliver d. 16-17 November. Sæt endelig kryds i 

kalenderen, så der kan hygges, og hjælpes med et 

godt arrangement. 

Vi er løbende opmærksomme på at finde nye 

medlemmer, og der er nogle på vej. Dem kan vi 

optage i september. 

Næste hulemøde: Onsdag d.4/9 2024.   

Så håber, I får mulighed for at nyde sommerferien. 

Lørdagsåbent er den 3. lørdag i måneden. Så næste 

lørdagsåbent er d. 21/9, altså vores første åbent 

efter sommerferien. 

Vi sender mail rundt til alle medlemmer vedr. 

betaling v. tilmelding. Så passer det bedre med det 

der indkøbes til dagen…. :-) 

God sommer til alle..   Vi ses. 

Med KNO  Formand Preben 

 

Århus: 
Så fik vi afholdt Pinsestævnet i Århus. Det var en 

hård og lang planlægning, men nu er det heldigvis 

overstået. Fredag aften var hulen fyldt til 

bristepunktet, hvor der blev hygget til langt ud på 

aftenen. Lørdag indskrivning, fotografering foran 

rådhuset, og rundvisning på rådhuset samt en til 

halsen. Hulemøde om aften, hvor der blev serveret 

pandekager, som vist faldt i alles smag. Atter en 

hyggelig aften. Efter gæsterne var sendt ud ad 

døren, skulle der lige ryddes op og gøres klar til 
delegeretmødet og frokost.  
Hvordan delegeretmødet forløb ved jeg ikke noget 

om, men får det nok at vide på næste hulemøde. 

Samtidig med mødet var der udflugt i byen. En tur 

på kvindemuseet, samt frihedsmuseet. Samt 

bespisning på Casablanca. I mellemtiden blev der 

knoklet på Fikumdik, med at gøre klar til 

festaftenen. Så hjem og hvile benene, inden 

festaftenen startede. Først på aftenen begyndte 

gæsterne at indfinde sig, og tage plads på de 

festdækkede borde. I løbet af aftenen, imellem 

måltiderne var der indslag, taler, sange og dans til 

aftens musik. Mens Malte Hoppen og jeg stod i 

baren kom HB formand Per Hemmingsen op til os, 

og udnævnte Malte til Årets Nav. Tillykke med det. 

Efter der var serveret natmad, var det atter tid til 

oprydning. Mandag var der åben i hulen, så man 

kunne sige farvel. Der var godt besøgt, mest af dem 

der skulle med toget. Først på eftermiddagen, efter 

jeg fik smidt de sidste ud, og fik ryddet op, sluttede 

pinsen 2024. Tak til alle gæsterne og alle hjælpere. 

Ses i Ålborg. 

Hilsen Chefsekretæren. 
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Pinsestævnet i Århus 2024  

Referent Frank Petersen:  

1. Ole Lindeborg bød kl. 09.20 velkommen til 

delegeret forsamlingen i Århus’ hule.  

2. Stævnebaneret blev overrakt af Johnny 

Håknasson, og vi sang stævnesangen  

3. Ole Puggård blev valgt som dirigent og Frank 

Petersen blev referent  

4. Forretningsordenen var blevet uddelt til alle og 

den blev enstemmigt godkendt  

5. Appel: der er 14 delegerede med i alt 16 stemmer  

6. Valg af stemmetællere: Ole og Flemming 

7. Formand Per Hemmingsen oplæste navnene på 

de navere der er taget på den sidste rejse. Vi rejste 

os og holdt et minuts stilhed. Der vil i det nye 

forenings år blive travlt med lykønskninger. Listen 

med jubilæer og runde fødselsdage blev sendt rundt 

til gennemsyn.  

8. Formandens beretning: Per oplæste sin hånd-

skrevne beretning for de delegerede. Kommenta-

rer: Ole Michael Strange, Christian Riedel (om 

vandrebog), Kaj, Sønderborg: vi savner beretning 

fra formanden. Formandens beretning blev 

godkendt. Pers beretning vedlægges som fil.  

9. Hovedkassens regnskab. Jan-Erik Johansen 

havde forberedt sig og uddelte regnskabet med 

vedhæftede blade der lagde udsagn om hvordan 

tallene i de sidste år har forandret sig, samt et 

budget for det nye forretningsår. → et åbent 

spørgsmål lyder på, om CUK som forening skal 

Momsregistreres? Spørgsmål: Christian Riedel, 

Sønderborg, spørgsmål om digitalisering og Kaj 

Jepsen, Sønderborg: angående agitation hvad er en 

pligtaflevering? Regnskabet blev godkendt. 

10. Redaktøren’s beretning: Hans Emborg, Vejle. 

Hans beder om at sende beretninger og indslag til 

redaktørens e-mailadresse. Det er glædeligt at vi 

fremover kan producere den farende svend i A4 – 

størrelse. Det letter Hans’s arbejde en del. 

Beretningen blev godkendt. Hans’s beretning 

vedlægges som fil.  

11. Sekretærens beretning: Ole Michael Strange. I 

bedes sende adresseændringer ASAP til Ole så der 

også kan spares ekstraudgifter. Husk at sende 

ændringer angående bestyrelse, optagelse osv. 

Beretningen blev godkendt. Oles beretning ved-

lægges som fil.  

12. CCEG- beretning ved Christian Riedel. 

Christian fortalte om det forgangne år med CCEG 

træf i Lauf a.d. Pegnitz ved Nürnberg i Tyskland. I 

år finder træffet sted på Lüneburger Heide i 

Tyskland. Christians beretning vedlægges som fil.  

Så blev det tid til en tissepause 

13. Arkivet’s beretning ved Elo Bjerking. Elo’s 

beretning vedlægges som fil.  

14. CUK’s 125 års jubilæum den 3. 12. 2024. Per 

Hemmingsen lagde ud. Der kommer så flere 

indslag fra Christian Riedel, Frank Petersen, Hans 

Emborg, Frode Zachariassen og flere.  

Per foreslår middagspause på en halv time...... det 

blev så til 45 minutter  

15. Indkomne forslag:  

a. Sønderborg: det bliver diskuteret hvad det 

betyder at digitalisere den farende Svend → 

afstemning: 12 ja- stemmer, 3 nej- stemmer, 1 

hverken eller  

b. Aalborg: Jan-Erik lover at forbedre opstillingen 

af regnskabet så man kan se balancen.  

Aalborg trækker så deres forslag tilbage  

c. Aalborg: Forslag om webshop. Efter en 

diskussion trak Aalborg deres forslag tilbage  

d. Stockholm: Det blev droppet, da forslaget var for 

sent fremme  

e. HB: Arkivet → 14 ja-stemmer, 2 nej- stemmer f. 

HB: Telegrammer → 14 ja-stemmer, 2 nej- stem-

mer  

g. HB: Sponsorgruppe → 14 ja- stemmer, 2-nej- 

stemmer  

h. (e)HB: Vedtægtsudvalg → 12 ja-stemmer, 4 nej- 

stemmer 

16. Næste års (2025) stævne by: Aalborg er valgt; 

2026 er stadigt åbent.  

17. Valg af hovedkasserer: Jan- Erik Johansen  

18. Valg af næstformand: Johnny Håkansson  

19. Valg af redaktør: Hans Emborg  

20. Valg af sekretæsuppleant: stadig ingen forslag 

21. Valg af suppleant: Efter en større diskussion 

ændrer HB deres forretningspolitik og inviterer 

også suppleanterne med til HB- møderne. Christian 

Riedel er suppleant, Søren G. Sørensen er 2. sup-

pleant  

22. Valg af bilagskontrollant: Finn Pedersen (Otto 

Westergaard blev valgt i 2023)  

23. Valg af bilagskontrollantsupleant: Ove Graae  

24. Valg af arkivbestyrer: Elo Bjerking for 1 år. Vi 

søger en ny arkivar 

25. Eventuelt: Efter diskussionen om den 

manglende plads i arkivet og Elo’s forklaring om at 

der ganske simpelt er brug for mere plads, har Elo 

også afklaret hvad det vil koste at leje et rum. Frode 

har allerede et arkivrum i Them og der opbevares 

også forskellige effekter af CUK. Frode vil, hvis 

det bliver besluttet, gerne lægge ud for et de-

positum.  

Christian Riedel beder om at få navn på 3 
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delegerede til CCEG- mødet i oktober 2024. Geert 

Stage har meldt til Christian, at han gerne vil være 

med til dette møde.  

 

Formandsberetning: 
Per Hemmingsen sagde tak til forsamlingen for god 

ro og orden og at vi kunne gå de forskellige forslag 

igennem uden for stærke følelser.  

Pinse til Pinse Efter Pinse Stævnet i Stockholm har 

HB deltaget i forskellige arrangementer rundt i 

foreninger, grill, sommer ture etc. Primært socialt. 

Ole Michael-HB-sekretæren- er den fra HB som 

har formået at besøge flest huler i CUK året maj 

2023-maj 2024. Lidt telefonisk kontakt med div 

lokalforeninger af forskellig karakter. Med andre 

ord, sommerferie.  

Sensommer: Sdr Hygum Hjemstavnsgård blev 

gæstet ved Pløjedagene som også er beskrevet i 

“Svenden”. Der blev talt om mangt og meget. 

Mange spørgsmål både fra gæstende CUK-er og fra 

Sdr, H. Hjemstavns entusiaster og retur. Refereret i 

Den Farende Svend. Kontakten med Sdr Hygum 

Hjemstavnsgård fortsætter i uændret form. Tag 

endelig en tur derhen og oplev levende nostalgi. 

Check kalenderen og se hvilke datoer der er 

aktivitet, anmeld ankomst og så kan der bl a være 

gode spændende retter mad i vente.  

Efterår: Megen kontakt internt i HB i forhold til 

økonomi og opsætning af mål. Mange ideer til 

samtale. CCEG træf et stykke øst for Nürnberg i 

Tyskland. Beskrevet og refereret før på skrift. 

Vinter: Første HB-møde i CUK året. Delvist fysisk 

og delvist net baseret. Hovedpunkter: Økonom og 

vedtægter. Herunder Naver Ven status.  

Aktualiseret efter forespørgsel fra Randers for-

ening. Hvem kan vælges til hvad ? I praksis : Hvis 

ingen Nav er moden/villig/beredt til at påtage sig 

formandsposten i en lokal forening, så kan CUK 

risikere at givne foreninger lukker grundet CUK 

vedtægter, som siger ingen Naver Ven kan være 

lokal formand som kontakt og bindeled til CUK. 

Opfordrer til vedtægts revision. Vinter - efter Nytår 

: Nu er div forslag samt forespørgsler fra lokal 

foreninger så småt på vej. 

Skills Roskilde dialog, meget stort arrangement. 

CUK er tilsyneladende svære at placere ind hvor vi 

måtte passe bedst. Kommer til at bestå af 6 meget 

store telte -20x100 m - en del haller og 1 seks kastet 

cirkus telt, samt et udendørs mad/scene og 

aktivitetsområde. Vi ser tiden lidt an. Forår på vej   

Genoptage aktivitet ang sponsor/legat, altså skaffe 

midler til CUK og bibeholde så lavt medlems 

kontingent som muligt.  

Forespørgsel på Rejsebog. 2 medlemmer som 

begge har rundet 30, vil gerne rejse i CUK regi. HB 

støtter ønsket, Delegeret møde vil blive spurgt ind 

til stemning på emnet.  

Forårs HB møde. Videre med økonomi, alle del-

tagere regner på de fremlagte scenarier, indkomne 

forslag bliver oplæst og vi lytter på, hvad vi hver i 

sær hører i de forskellige forslag. Og indkomne 

forslag udsendes derefter til forenings drøftelse.  

Skills nærmer sig, det bliver den økonomisk bil-

ligste udgave: vi laver samkørsel og viser os et par 

dage,af de som har mulighed at møde frem. Referat 

og lidt billeder i Svenden.  

Generel betragtning i HB: Der er behov for en 

sanering af vedtægter. Måske reelt totalt omskrive. 

Helt Nye ?  

Økonomi skal have et løft,og det på stabilt plan.  

Synliggørelse, fortælle den sjove glade historie og 

fast holde det positive. Om HB status op til Pinsen 

2024 :  

Personlige udløbsdatoer. Flere gange annonceret 

efter mulige aftagere. Ej blot suppleanter. Faste 

assistenter med muligt ønske om fremtid HB-rolle. 

Arkivarposten bliver ledig senest i løbet af foråret 

2025. Helst med afløsning NU! Elo har sagt op! 

Redaktør Hans har nævnt muligheden, at selv han 

har et muligt udløb. Så trods mulig debat angående 

DFS-publiceringsform, søges en assisterende re-

daktør. Assist sekretær har været ledig længe. Den 

trænger til at blive besat. Ingen bør være angst for 

kampvalg. Alle i HB er beredt at modtage nye og 

flere deltagere både nu og på sigt. Og hvis delegeret 

mødet stemmer positivt ang div indkomne forslag , 

så er der flere muligheder at indgå i CUK ar-

bejdsgrupper. Disse skal være relativt selv-

fungerende, HB deltager gerne på sidelinjen, men 

essensen af arbejdet skal og vil være et udtryk for 

det arbejde de respektive medlemmer opnår i fælles 

skab. 

På CUK HB s vegne. Formandsberetning for CUK 

året Pinse 2023- Pinse 2024.  

Per Hemmingsen. 

 

 

 

 

Arne Esbensens rejsebrev:  
Tirsdag den 20. feb. 

Vi er kommet godt til Punta del Este, er blevet fint 

indkvarteret og skal ud og se lidt på byen for at få 

noget at spise, jeg har været her før, men det er 

første gang for Kenneth. 
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Fredag den 23. Feb. 

Så er tiden i Punta del Este ved at være slut, i 

morgen skal vi videre til Colonia del Sacramento 

en fin lille bustur, vi skal ind over Montevideo og 

så lidt hen på eftermiddagen er vi fremme i 

Colonia, her jeg været før, men det er første gang 

for Kenneth, det er en smuk gammel historisk by. 

Søndag den 25. Feb. 

Vi har været rundt og se på byen, flot gammel by, 

afslappet og roligt, det er ikke meget med 

motorcykelbander her, så det har været et godt 

besøg, i morgen tager vi bussen til Montevideo og 

på tirsdag skal vi møde op i lufthavnen 

 

 

 

Da jeg drak irish coffe til morgenkaffe var der 

noget der kildede på fødderne, 

 

Med kno 

Arne Hillerød 
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WWW NAVERNE-CUK.DK       

HOVEDBESTYRELSEN: 

Emner til behandling i HB, skal være 

formanden i hænde senest den 25. i 

måneden. 

 

Formand:  

Per Hemmingsen, Eskimovej 26, 7100 Vejle. 

E-mail:  hemmingsenpb@hotmail.com    Tlf.: 28499429 

Næstformand:   

Johnny Håkansson, Pålsbodagränd 11, 2.tr. 

S-124 75 Bandhagen, Sverige 

Tlf. +46(0)706167486 

Mail:johnny.hakansson@unionen.se 

Hovedkasserer: 

Jan Erik Johansen, Kirkevej 9, 4520 Svinninge 

Tlf.: 5943 1422 - 7178 0759 

E-mail: cuk-hovedkasserer@outlook.com 

Bank: Arbejdernes Landsbank i Danmark 

Konto 53470388708 

Arbejdernes Landsbank fra udlandet: 

Konto DK 4353470000388708 ~ Swift: ALBADKKK 

Sekretær: 

Ole Michael Strange, Svalevænget 14, 8330 Beder. 

E-mail: olemichael@outlook.dk   Tlf: 50710800 

Redaktør: 

Hans Emborg, Højtoft 8, Grejsdalen, 7100 Vejle 

Tlf.: 27849009 E-mail: h.emborg8@gmail.com  

Mailadresse til DFS: dfs.cuk@gmail.com 

Deadline: Den 10. i måneden. 

Bladforsendelse til udland. Ved manglende levering af 

"Den farende Svend" kontakt:  Hans Emborg   

Hjælperedaktør: 
Ole Michael Strange, Svalevænget 14, 8330 Beder. 
E-mail: olemichael@outlook.dk   Tlf: 50710800 

Udstillingsvognen?  Står i Holbæk. 
Henvendelse til Naverne Holbæk Jan-Erik Johansen 
Kirkevej 9 4520 Svinninge                          
Mail: cuk-holbaek@outlook.com Tlf: 7178 0759. 

Arkiv: Henvendelse til Elo Bjerking 
Tlf.: 23810905 - E-mail: amelo@webspeed.dk 

CUK-hjemmeside: Naverne CUK 

GDPR: Se information om persondatapolitik i CUK 
Naverne på hjemmesiden.  
 

 

 
Hvis du skulle have lyst til at få dine blade 
indbundet, kan du kontakte Jens E. Peder-
sen. Det er Jens der forestår trykning af 
DFS.  
Du kontakter ham og aftaler med ham, 
hvordan. 
Jens tilbyder at indbinde 3 årgange for 
250,00 kr. inklusiv moms. Aftalen er, at du 
sender ham 3 årgange. Skulle der mangle 
et enkelt nr., vil han trykke det manglende 
blad uden beregning. Skulle hele partiet 
mangle, kan han også trykke dem mod 
betaling. 
Jens E. Pedersen 
Kildebakken 19 
8766 Nørre Snede 
Tlf. 23 46 23 44   
Mail: godthaab@energimail.dk 
 
 
  

 

Husk! 
Ingen har meldt sig som arrangør af 

pinsestævnet i 2026. 

Så hvis i går og ærgrer sig over, at i ikke har 

meldt sig til dette ærefulde hverv, ja så er 

muligheden der endnu. 

Så meddel HB at i helt har glemt at melde 

jer, ja så har i måske chancen hvis i er 

hurtige. 

 

Husk! 

Man mangler stadig en hjælperedaktør. 

Så kunne du tænke dig, at prøve kræfter 

med jobbet, ja så meld dig til HB. 

Så er muligheden der stadig.  

mailto:hemmingsenpb@hotmail.com
mailto:cuk-hovedkasserer@outlook.com
mailto:olemichael@outlook.dk
mailto:dfs.cuk@gmail.com
mailto:olemichael@outlook.dk
mailto:cuk-holbaek@outlook.com
mailto:amelo@webspeed.dk
mailto:godthaab@energimail.dk
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Afs: 

Hans Emborg 

Højtoft 8 

7100 Vejle 

DK 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


